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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
6. számú nyílt ülés 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
 
Készült: Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2025. április 28-án 
               megtartott nyilvános testületi üléséről. 
 
N a p i r e n d:  
1./ Javaslat a Heves Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási Társulásból történő kiválásra 
Előterjesztő: Juhászné Kovács Felícia polgármester       28/2025.(IV.28.) határozat  
             29/2025.(IV.28.) határozat 
             30/2025.(IV.28.) határozat 
2./ Beszámoló a 2024. évi adóhatósági tevékenységről, adó hátralékok alakulásáról   
Előterjesztő: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző       31/2025.(IV.28.) határozat 
 
3./ Javaslat támogatási igény benyújtása a települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag 
vásárlásához kapcsolódó támogatásra         32/2025.(IV.28.) határozat 
Előterjesztő: Juhászné Kovács Felícia polgármester 
 
4./ Javaslat pályázati felhívás útján a Palotás belterület 32. hrsz. alatti önkormányzati tulajdonú 
szántó haszonbérbeadására          33/2025.(IV.28.) határozat 
Előterjesztő: Juhászné Kovács Felícia polgármester 
 
5./ Egyebek 
a.) Látogatóközpont térítésmentes használata 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
6. számú nyílt ülés 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
 
Készült: Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2025. április 28-án 
               megtartott nyilvános testületi üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
                                  Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Juhászné Kovács Felícia polgármester, Pavkó Szabolcs alpolgármester, Bagi 
Dániel, Dr. Horti Roland, Gál István József, Polonkai Katalin, Varga Csaba önkormányzati 
képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 7 fő jelen van, az 
ülés határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület az ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a 
következő: 
 
Napirend: 
1./ Javaslat a Heves Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási Társulásból történő kiválásra 
2./ Beszámoló a 2024. évi adóhatósági tevékenységről, adó hátralékok alakulásáról   
3./ Javaslat támogatási igény benyújtása a települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag 
vásárlásához kapcsolódó támogatásra 
4./ Javaslat pályázati felhívás útján a Palotás belterület 32. hrsz. alatti önkormányzati tulajdonú 
szántó haszonbérbeadására 
5./ Egyebek 
a.) Látogatóközpont térítésmentes használata 
 
 
I. NAPIREND: 
 
Javaslat a Heves Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási Társulásból történő kiválásra 

(előterjesztés és határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Palotás három hulladékgazdálkodási társulásnak is a 
tagja, a Heves Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási Társulásnak, a Zagyvakörnyéki 
Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztése Társulásnak és a Hatvan és Környéke 
Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztése Társulásnak. A Zagyvakörnyéki Társulásnak 
kell ahhoz tagjának lennie Palotásnak, hogy a Szelektív Nonprofit Kft-vel a szolgáltatás és a 
szerződés működőképes legyen. A Heves Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási Társulásnál 
a fenntartási időszak végéhez érve már érvényét veszíti a tagságunk.  
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: A hejőpapi lerakóra pályázott korábban az egri székhelyű 
társulás, melynek az 5 éves fenntartási ideje letelt, így már van lehetőségünk a kiválásra. Ezzel 
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némi költséget is takarítunk meg, mert ide is kell tagdíjat fizetnünk, mely 30.-Ft lakosonként. 
Mivel nem tudjuk, hogy mi az a vagyon, ami megosztható lesz, arra az álláspontra jutott a 
Zagyvakörnyéki Társulás és a Szelektív Kft., hogy az engedményezési szerződésben 50%-os 
mértéket engedményezzünk. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
Heves Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási Társulásból történő kiválásra vonatkozó 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag elfogadja 
a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
28/2025.(IV.28.) Képviselő-testületi határozat 

 
 Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2025. december 31. napjával 
 kiválik a Heves Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási Társulásból.  
 Felhívja a Képviselő-testület a polgármestert, hogy a kiválás tárgyában hozott határozatot 
 juttassa el a Heves Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási Társulás Elnökségéhez.  
  
 Felelős: Juhászné Kovács Felícia polgármester 
 Határidő: 2025. június 30. 
 
A polgármester szavazásra bocsátja a vagyon megosztásának kezdeményezésére vonatkozó 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag elfogadja 
a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

29/2025.(IV.28.) Képviselő-testületi határozat 
 
 Palotás Község Önkormányzata igényt tart a Heves Megyei Regionális 
 Hulladékgazdálkodási Társulás rendelkezésére bocsátott vagyon kiadására, valamint a 
 közös tulajdonban lévő vagyon Társulási Megállapodás szerinti megosztására, ezért 
 felkéri a polgármestert, hogy a Társulási Tanács elnöke kezdeményezze a Társulás 
 valamennyi saját vagyonelemére kiterjedő vagyonmegosztási javaslat kidolgozását a 
 Társulásnál a kiválás, azaz 2025. december 31. napjával. 
  
 Felelős: Juhászné Kovács Felícia polgármester 
 Határidő: 2025. június 30. 
 
A polgármester szavazásra bocsátja a vagyon kiadás Szelektív Nonprofit Kft-re történő 
engedményezésre vonatkozó javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag elfogadja 
a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

30/2025.(IV.28.) Képviselő-testületi határozat 
 
 Palotás Község Önkormányzata a Heves Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási 
 Társulás rendelkezésére bocsátott vagyon kiadása iránti követelését a jelen előterjesztés 
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 mellékletét képező engedményezési szerződés alapján a Szelektív Nonprofit Kft.-re 
 engedményezi. Felhatalmazza a polgármestert az engedményezési szerződés aláírására. 
  
 Felelős: Juhászné Kovács Felícia polgármester 
 Határidő: 2025. június 30. 
 
 
II. NAPIREND: 
 

Beszámoló a 2024. évi adóhatósági tevékenységről, adó hátralékok alakulásáról 
(beszámoló a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Megkérem Jegyző Asszonyt az előterjesztés 
ismertetésére. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Készítettünk egy részletes beszámolót az adónemekre 
vonatkozóan. Lényegében bevalláson alapulnak, nekünk adatunk onnan származik, hogy az 
adózó megteszi a bevallását, akár a kommunális adó, akár az építményadó tekintetében. Sajnos 
emiatt nem nagyon tudjuk lekövetni a tulajdonosváltozásokat, hiszen korábban kaptunk értesítést 
a földhivataltól, most már nem. A hagyatéki eljárások során próbáljuk az örökösök figyelmét 
felhívni a bevallásra, illetve időszakonként adózási földkönyvet kérünk le, melyből próbáljuk 
felülvizsgálni, hogy tényleg az adózó továbbra is az adott ingatlan tulajdonosa. Felszólítást 
küldünk azoknak a tulajdonosoknak, akik nem adóznak, ezt tavalyi évben sikerült az egész 
település tekintetében felülvizsgálni. Visszamenőleg öt évre ki tudjuk vetni az adót, melyet be is 
tudunk hajtani, de mégis jobb, ha a rendszeres fizetés következik be és nem öt évre visszamenőleg 
kell kivetni ezeket a helyi adókat. A kommunális adó tekintetében az adózók száma azért nem 
egyezik az ingatlanok számával, mert sok ingatlan után ketten adóznak, tehát nem minden esetben 
megállapodás alapján az egyik fél fizeti az adót, hanem megosztottan. Az építményadó befizetési 
aránya is jelentősen nőtt, korábban volt egy emelés is, ebből az összegből fedezzük a tóparti 
hulladékszállítást is, így a karbantartási feladatokra nem sok marad. Az iparűzési adó szépen 
alakult az elmúlt évben, több, mint 23 millió forint, a gépjárműadó pedig teljesen kivezetődik a 
rendszerből.  Idei évtől az iparűzési adó többlet sem a mi költségvetésünkbe fog befolyni, hiszen 
a 2024-es lesz a bázisév, amihez képest, ami többletünk keletkezik, azt a központi 
költségvetésnek át kell adnunk. A fizetési morál nem mindig a legkedvezőbb a településen, 
mindig igyekszünk részletfizetési lehetőséget is felajánlani, viszont nem mindenki akar élni ezzel 
a lehetőséggel. A hátralék részben abból is adódik, hogy megszűnt cégekkel vannak problémáink, 
akiktől a felszámolási eljárás során nem tudjuk behajtani a tartozást. 
 
Pavkó Szabolcs alpolgármester: Behajtással kapcsolatban tudunk azért valamit tenni, akár 
eljutni egy végrehajtási szintig is? 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Az adótartozást öt évig tudjuk nyilvántartani, így az 
építményadó és a kommunális adó tekintetében, azt az összeget soha nem éri el, hogy 
végrehajtóhoz adjuk. NAV-nak szoktunk még átadni behajtásra, az be tud folyni, de az esetek 
többségében a kommunális adónál és az iparűzési adónál a felszólítások is eredménnyel szoktak 
járni.  
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
beszámoló elfogadását. 
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A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag elfogadja 
a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

31/2025.(IV.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzati adóhatóság 2024. 
évi tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja. 

 
Felelős: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: azonnal 

 
III. NAPIREND: 
 

Javaslat támogatási igény benyújtása a települési önkormányzatok szociális célú 
tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó támogatásra 

(előterjesztés és határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Palotás Község Önkormányzata esetében a 
maximálisan igényelhető mennyiség 98 erdei m3, akár meg lehet az összeset is pályázni, kérem 
a javaslatokat, hogy milyen mennyiséget igényeljünk. 
 
Pavkó Szabolcs alpolgármester: Ha megkapnánk a maximálisan igényelhető mennyiséget, 
akkor azt fel tudnánk használni mindet? 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Akkor lehetőségként ott lesz, hogy nagyobb mennyiségeket 
tudnánk adni a rászorulók részére. A tavalyi szállítási költséggel és önerővel kiszámoltam, ha 
megkapnánk a 98 erdei m3-t, akkor 833.000.-Ft lenne az önerőnk, amit nekünk kellene 
hozzátenni. 
 
Polonkai Katalin képviselő: Próbáljuk meg beadni a maximálisan igényelhető mennyiségre és 
majd meglátjuk, hogy mennyit kapunk. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag elfogadja 
a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

32/2025.(IV.28.) Képviselő-testületi határozat 
 
 Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatási igény nyújt be a 
 települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó kiegészítő 
 támogatásra.  
 A támogatási igényt 98 erdei m3 tűzifa támogatására nyújtja be, melynek önrészét 
 196.000 Ft + áfa, azaz 248.920 Ft összeggel és annak szállítási költségét az Önkormányzat 
 vállalja, és a szociális célú tűzifában részesülőtől ellenszolgáltatást nem kér, ide értve a 
 tüzelőanyag rászorulókhoz való eljuttatását is. 
 A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatási igény benyújtására. 
 
 Felelős: Juhászné Kovács Felícia polgármester 
 Határidő: 2025. április 30. 
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IV. NAPIREND: 
 

Javaslat pályázati felhívás útján a Palotás belterület 32. hrsz. alatti önkormányzati 
tulajdonú szántó haszonbérbeadására 

(pályázati felhívás a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: A Palotás Kossuth út 32. hrsz-ú területről már volt szó, 
hogy van bérlő szándék, aki lovas tevékenységre szeretné használni a területet. Felvettem vele a 
kapcsolatot, a szándékától nem állt el, de igazából nem biztos, hogy a legideálisabb számára ez a 
terület. Most egy határozatot kell arról hoznunk, hogy ezt a területet haszonbérbe kívánjuk adni 
és így kihirdetésre kerülhet. Helyi rendelet alapján 7.-Ft/m2/év a haszonbérleti díj minimuma, de 
a legmagasabb pályázati árat adó pályázó a nyertes.  
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Szeretnénk, ha lenne minél előbb lenne bérlő, aki lát benne 
lehetőséget és művelni szeretné, hogy bevételt hozzon ez is az önkormányzat számára. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag elfogadja 
a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

33/2025.(IV.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonát képező 
Palotás belterület 32. hrsz. szántó művelési ágú ingatlant haszonbérletre meghirdeti a 
mellékelt pályázati kiírás szerint. 

 
Felelős: Juhászné Kovács Felícia polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
V./ Egyebek 
 
a.) Látogatóközpont bérlete 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Május 1-jén lesz ballagás, melyre Varga Csaba 
önkormányzati képviselő kérte a Látogatóközpont épületének használatát, akkor még nem volt a 
bérleti díj meghatározva a költségvetési rendeletünkben, de azóta már szabályoztuk, hogy a 
Látogatóközpont is, ugyanúgy, mint bármilyen más helyisége az önkormányzatnak bérleti díj 
fizetési kötelezettséggel jár. Tekintettel arra, hogy a Varga család nagyon sok részt vállal a 
közösségért, én kérném a képviselő-testület hozzájárulását, hogy térítésmentesen biztosítsuk a 
Látogatóközpontot részükre erre az alkalomra. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag hozzájárul, hogy az önkormányzat Varga Csaba részére a 
Látogatóközpontot családi alkalomra  térítésmentes használatra biztosítsa. 
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Bejelentések: 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Szombaton részt vettünk a Héhalmi Böllér Bajnokok 
Ligáján, minimális volt a plusz ráfordított költség, de ott voltunk és képviseltettük magunkat, sok 
tapasztalatot és tanulságot szereztünk. 
- Április 30-án lesz az iskola rendezvénye, a Népviseletben az iskolában. Erre a nagyszabású 
rendezvényre az igazgató asszony tervez egy Guinness rekord felállítását, a legtöbb népviselet az 
iskolában, kérem akinek van lehetősége csatlakozzon a rendezvényhez. 
- „Palotás Községért” és „Palotás Község Szolgálatáért” kitüntetésre április 30-ig várjuk a 
javaslatokat. 
-  Györgyné Forró Katalin közművelődési munkatárs a mai napon beadta írásos felmondását. 
Elmondása szerint sokkal több időt vesz igénybe a művelődési házban a feladat, mint amit ő rá 
tud fordítani, ezért munkahelyet szeretne változtatni. Javaslom az álláshelyre a pályázat kiírását. 
- A XI. Palotási Tortafesztivál május 10-én kerül megrendezésre, a tavalyi évhez hasonlóan idén 
is szeretném kérni a képviselők segítségét a zsűrizésre az önkormányzati különdíj odaítélésére,  
akár a rendezvény előkészítésében, lebonyolításában is szívesen vesszük a segítséget. 
- Az I. Palotási Halfesztivál kiírás-tervezetét e-mail-ben megküldjük a holnapi napon és 
szeretnénk kérni az észrevételeket, javaslatokat, mert már időszerű a rendezvény meghirdetése. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Versenyképes Járások Programban kettő fejlesztési igény 
került benyújtásra. Az elsődleges a kamerarendszer fejlesztése és létesítése Palotás és térségében, 
ez Palotás konzorciumvezetésével, Palotás, Kisbágyon, Buják, Szarvasgede, Erdőtarcsa 
településekre vonatkozik, ez egy 40 millió forintos összeg az öt településre, melyből 11.900.000.-
Ft, ami Palotásra jut. Adtunk be egy másodlagos igényt is, az pedig közterület karbantartást 
szolgáló eszközbeszerzésre nyújtottunk be, Buják, Kisbágyon és Szarvasgede településekkel 
közösen. Az egyik javasolt, a másik pedig befogadott státuszban van, a kettő közül.  
 
Gál István József képviselő: A Szabadidős Sportegyesülettel jó lenne aláírni a támogatási 
szerződést, mert szükségünk lenne a támogatásra. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Múlt héten néztem, még nem volt beadva a beszámoló a 
bíróságra, a határozatban benne volt, hogy ez sajnos feltétele a támogatás folyósításának.  
 
Gál István József képviselő: Az MLSZ-nek volt egy pályázata, mely nem csak a 
Sportegyesületet, hanem a polgárőrséggel való együttműködést támogatta volna, ennek a 
feltétele, hogy van polgárőrségünk, akik biztosítják a mérkőzést. Hol tart a polgárőrség jelenlegi 
helyzete, milyen az együttműködés, kapcsolat jelenleg? 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Az lenne a javaslat, hogy hívjuk meg a Palotási 
Polgárőr Egyesületet, Vass Miklóst a Megyei Polgárőr Szövetség Elnökét, Dr. Tündik Győző 
őrsparancsnokot egy egyeztető megbeszélésre. 
 
A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, Juhászné Kovács Felícia polgármester 
megköszöni a képviselők részvételét és a testületi ülést bezárja. 
 
 

Kmf. 
 

Juhászné Kovács Felícia sk    dr. Horkai-Tóth Gabriella sk 
polgármester                       jegyző 


